

Title (en)

Metal extrusion press comprising a device mounted at the container for separating the extrusion butt and exchanging the dies.

Title (de)

Metallstrangpresse mit einer mit dem Aufnehmerhalter verbundenen Vorrichtung zum Abtrennen des Pressrestes und zum Auswechseln von Matrizen.

Title (fr)

Presse à filer les métaux avec un dispositif monté sur le conteneur pour séparer le culot et pour échanger les matrices.

Publication

**EP 0037485 A1 19811014 (DE)**

Application

**EP 81101964 A 19810317**

Priority

- DE 3011134 A 19800322
- DE 3029234 A 19800801

Abstract (en)

On that side of the receiver holder (11) which faces the counter crossbeam (2) in a metal extrusion press, in particular an extrusion press for indirect extrusion, a shear frame (41) is connected to the receiver holder (11) at a distance corresponding to the axial thickness of the receiver plug (32) together with the extrusion butt or the die (29), the shear blade (47) interacting with the shear frame (41) being displaceable in this space radially to the strand axis. In the shear frame (41) there is a guide bush for the die (29) with the die plunger (28) supporting the latter, which die can also be removed or replaced by a guide bush if the metal extrusion press is used for direct extrusion, forming a passage of a width which allows a die holder with die and thrust pieces to pass through until they rest against the receiver (26). The guide bush can be subdivided and adjustable with its parts centrically to the strand axis. A slide for the introduction and removal of dies (29) and of an extrusion butt, which can also serve as a bridge piece, can be arranged in the space between the shear frame (41) and the receiver holder (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer insbesondere zum indirekten Pressen ausgerüsteten Metallstrangpresse ist an der dem Gegenholm (2) zugewandten Seite des Aufnehmerhalters (11) ein Scherenrahmen (41) in einem der axialen Dicke von Aufnehmerverschlußstück (32) mit preßrest bzw. der Matrize (29) entsprechendem Abstand mit dem Aufnehmerhalter (11) verbunden, wobei das mit dem Scherenrahmen (41) zusammenwirkende Scherenmesser (47) in diesem Raum radial zur Strangachse verschiebbar ist. Im Scherenrahmen (41) befindet sich eine Führungsbuchse für die Matrize (29) mit dem sie tragenden Matrizenstempel (28), die bei Verwendung der Metallstrangpresse auch zum direkten Pressen herausnehmbar oder gegen eine Führungsbuchse austauschbar ist, so daß ein Durchgang solcher Weite entsteht, der einem Matrizenhalter mit Matrize und Druckstücken Durchtritt bis zur Anlage am Aufnehmer (26) gewährt. Die Führungsbuchse kann unterteilt und mit ihren Teilen zentrisch zur Strangachse verstellbar sein. In dem Raum zwischen Scherenrahmen (41) und Aufnehmerhalter (11) kann ein Schieber zum Ein- und Ausbringen von Matrizen (29) und eines Preßrestes, der auch als Brückenstein dienen kann, angeordnet sein.

IPC 1-7

**B21C 35/04; B21C 23/03**

IPC 8 full level

**B21C 23/21** (2006.01); **B21C 35/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B21C 23/214** (2013.01); **B21C 23/218** (2013.01); **B21C 33/00** (2013.01); **B21C 35/04** (2013.01)

Citation (search report)

FR 1387870 A 19650205 - L MORANE ETS

Cited by

CN106984662A; CN106944491A; CN102019304A; CN108231306A; CN113478185A; CN102962279A; CN106825094A; CN104162556A; JP2014223675A; EP2839893A1; CN105466744A; US9272317B2

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0037485 A1 19811014; BR 8101708 A 19810929**

DOCDB simple family (application)

**EP 81101964 A 19810317; BR 8101708 A 19810323**